

THE ORDER OF CANADA
L'ORDRE DU CANADA



INVESTITURE CEREMONY / CÉRÉMONIE D'INVESTITURE

RIDEAU HALL

2009 . V. 15

Victor Ling, O.C., O.B.C.

VANCOUVER, BRITISH COLUMBIA

Victor Ling has had a profound influence on cancer research. His groundbreaking work has helped the scientific community to better understand why certain cancers become drug resistant, and has launched new areas of research internationally. An esteemed leader, he headed the Division of Molecular and Structural Biology at the Ontario Cancer Institute and served as vice-president of research at the BC Cancer Agency. This multi-award winner currently serves as founding scientific director of a national research institute initiated by the Terry Fox Foundation.

The Honourable Allan J. MacEachen, P.C., O.C.

INVERNESS, NOVA SCOTIA

Born of a poor coal-mining family in Cape Breton, Allan MacEachen emerged from these humble beginnings to become a great parliamentarian. One of the most influential policy makers in Canada, he was an architect of our social security system. He held a succession of cabinet posts and played a central role in major progressive social legislation passed through Parliament over the past three decades. He is also well known for his outstanding contributions to the Atlantic region as a long-serving senator and as an avid supporter of such organizations as St. Francis Xavier University and the North-South Institute.

Victor Ling, O.C., O.B.C.

VANCOUVER (COLOMBIE-BRITANNIQUE)

Victor Ling a eu une influence prépondérante dans le domaine de la recherche sur le cancer. Ses travaux pionniers ont aidé le milieu scientifique à mieux comprendre pourquoi certains cancers deviennent résistants aux médicaments et ont mené à la création de nouveaux secteurs de recherche à l'échelle internationale. Estimé pour son leadership, il a dirigé la Division de la biologie moléculaire et structurale de l'Ontario Cancer Institute et a agi comme vice-président de la recherche à la BC Cancer Agency. Ce récipiendaire de multiples prix et récompenses est actuellement le fondateur et directeur scientifique d'un institut national de recherche mis sur pied par la Fondation Terry Fox.

L'honorable Allan J. MacEachen, C.P., O.C.

INVERNESS (NOUVELLE-ÉCOSSE)

Né à l'île du Cap-Breton d'une famille de mineurs aux modestes moyens, Allan MacEachen est devenu un grand parlementaire. Il a été l'un des artisans de notre régime de sécurité sociale et l'un des décideurs les plus influents du Canada. Ayant occupé successivement plusieurs postes au sein du Cabinet, il a joué un rôle central au cours des 30 dernières années dans l'adoption par le Parlement d'importantes lois sociales avant-gardistes. Il est également réputé pour ses contributions exceptionnelles en faveur de la région de l'Atlantique, en tant que sénateur de longue date, ainsi que pour son appui enthousiaste à diverses organisations comme l'Université St. Francis Xavier et l'Institut Nord-Sud.